
Fremlæggelse af Christianshavns Bydelsplan i Borgerrepræsentationen den 1. juni 2023.  

 

Kære Borgerrepræsentannter 

  

By og liv skal følges ad. På Christianshavn ønsker vi en balanceret byudvikling, med fokus på 

bæredygtighed, klima og stormflodssikring. 

 

I går var Lokaludvalget på besøg i den kommende Operapark , hvor man allerede nu inden åbningen,  er i 

gang med at hæve kajkanterne i den sydlige del, da den gennemsnitlige vandstand i havnen er steget for 

meget. 

 

Det skal der tages højde for i byudviklingen, hvor Christianshavn som bekendt vokser  – senest med 

Margretheholm og Papirøen  – og nu med udsigt til byudvikling på Christiania, Refshaleøen og 

Lynetteholm   

  

Det nye og det gamle Christianshavn skal hænge sammen – og derfor skal de store nye projekter tænkes 

sammen med det eksisterende hverdagsliv  

 

Vi slår overordnet til lyd for:  

• at infrastrukturen skal være på plads før den nye byudvikling  

• at kulturarv og det maritime liv skal være en naturlig og prioritet del af byplanlægningen 

• at byudviklingen skal ske med en ambition om at være klimaneutral  

• at Christianias almene boliger sætter punktum for byfortætning i den centrale del af Christianshavn 

 

Og vi gør opmærksomme på:  

• at  det nordlige og det centrale Christianshavn kan bindes sammen ved  at sanere Refshalevej ,TMF 

• at  noget  af  boligmanglen kan løses ved at skærpe bopælspligten og tilsynet med det 

• at  kultur- og fritidslivet på Christianshavn  styrkes  ved  bl.a.  at sikre de kommunale tilbud fx i det 

kommende Vandkulturhus på Papirøen.   

• at der snarest etableres et plejecenter på Christianshavn 

 

Til slut vil vi gerne sige tak for Torvegadeprojektet – og at vi ser frem til det fortsatte samarbejde, 

 

hvor vi håber, at de udvalg, der ikke er helt med på inddragelse af lokaludvalgene kommer til det   - 

 og de udvalg, der er gode til det, ikke sætter for korte tidsfrister. 

 

(Et eksempel er punktet på BR dagsordenenn i aften om etablering af lokale klimatopmøder. Godt initiativ - 

men fristen for ansøgning er al for kort ift.  hvad der kræves af ansøgningen). 

 

Vi håber at bydelsplanene bliver læst og brugt - også som en del af den kommende kommuneplan. 

 

Det er højtkvalificerede planer med bidrag fra arbejdsgrupper og engagerede borgere, der alle vil det 

bedste for København. 

  

 

Asbjørn Kaasgaard 

Christianshavns Lokaludvalg 


